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Motion – Förtätningsplan för Gävle centrum 

När städer växer gör de oftast det på bredden - inte höjden. Ett växande Gävle 
behöver också växa på ett hållbart och smart sätt. Idag sker ofta nybyggnation 
i stadsdelar där tillgänglig mark finns och då i stadsdelarna en bit från de mest 
centrala delarna av Gävle. Att nya stadsdelar växer fram är glädjande men att 
mycket av nybyggnationen sker långt ifrån centrum gör också att pendling 
med bil och buss ökar. Det påverkar både Gävles utsläpp, luftkvalitet och 
trafikflöden. Ett sätt att både skapa fler bostäder och minska behovet av längre 
pendling är att bygga mer i centrum. Att förtäta staden skulle ge fler chansen 
att inte vara beroende av en bil eller av bussens hålltider. De som pendlar till 
en annan kommun skulle också ha närmare till sina anslutningar.  

En förtätning skulle således bringa stora fördelar för Gävleborna. En förtätning 
möjliggör för fler att bo i centrum samtidigt som attraktiviteten ökar för 
företagsetableringar när centrala lokaler skapas. Förtätningsplanen syftar till 
att byggnaderna ska bli högre, inte att de värdefulla grönområden som finns i 
centrum ska bli färre eller mindre.  

Fler av kommunens invånare ska ha möjligheten att ta hissen till jobbet - inte 
bilen eller bussen. 

Med anledning av ovanstående yrkar jag på: 

att kommunfullmäktige uppdrar åt samhällsbyggnadsnämnden att upprätta en 
förtätningsplan för centrala Gävle för att möjliggöra fler bostäder i centrum. 

William Elofsson (M), kommunalråd i opposition 

 


